



Danmarks Fjerkræavlforening for Raceavl

Hovedbestyrelsesmøde nr. 121.

HB møde onsdag den 10. september 2025 kl. 1930

På TEAMS – Link er udsendt.

Deltagere: Jørgen Abrahamsen, formand, Lars Moos Hansen, næstformand, Willy Littau, kasserer, Patrick Jensen, Patricia Haynes, Johnny Larsen, Mads Kynde, suppleant, Ole-Bob Nielsen, suppleant, Svend Erik Kjær Laursen, webmaster og Tina Gundersen, Ny hjemmeside.

Afbud: Ole-Bob Nielsen

Referat

Pkt. 1. Velkomst v/formanden

Formanden bød velkommen.

Pkt. 2. Projekt Opmandsfunktion. Forelæggelse af projektgruppens besvarelse v/ Lars Moos Hansen.

Lars Moos Hansen gennemgik projektgruppens besvarelse, som er vedlagt mødeindkaldelsen. Han oplyste, at projektgruppen har holdt en række møder, og at oplægget til besvarelse er drøftet på årets dommerkursus med de fremmødte dommere, og det er hans opfattelse, at der er opbakning til besvarelsen.

Hovedbestyrelsen drøftede herefter besvarelsen.

Flertallet i hovedbestyrelsen er enig i besvarelsen som en god løsning på opmandsfunktionen.

Willy Littau argumenterede for, at det ved uenighed mellem dommer og opmand, ikke skal være mulighed for at tilkalde yderligere en opmand, der herefter afgør situationen. Vi må have tillid til, at opmanden gør det rigtige, ligesom vi skal have tillid til dommeren, gør det rigtige. Patrick Jensen støttede dette synspunkt.

Beslutningen blev at følge projektgruppens besvarelse.

Beslutningen vil blive omsat i en ny vejledning, der erstatter vejledningen af 1. oktober 2024 vedr. bedømmelse i forhold til størrelse og vægt på Landsudstillingen 2024 og bragt i blad nr. 10/2024.

Pkt. 3. Økonomi og sekretariat v/kassereren.

Siden sidste møde er der nu bedre overblik over kontingentindbetalingerne. Der er nu registreret indtægter på kontingent på 329.000 kr. Der er stadig over 100 i restance. Der er bekymring om antallet af betalende medlemmer i foreningen. Det ser ud til at faldet fortsætter.

Resultatet af første halvårs drift er et plus på 187.000 kr. Vi har betalt 11.000 i moms efter første halvår.

Pkt. 4. Status på EE-Udstillingen og er alle anmeldelser blevet godkendt, samt udestående opgaver v/Willy Littau.

Der er tilmeldt 220 fordelt på 69 høns, 109 dværghøns, 24 gæs og ænder, 14 duer og 4 kaniner.

Alle tilmeldinger er nu gået igennem.

Der mangler svar fra Fødevarestyrelsen vedrørende tracer til flytning af dyrene til Nitra.



Pkt. 5. Status - Kommissorium for bevaring af racefjerkræ generelt og opgørelse af vores racefjerkræbestand v/Tina Gundesen.

Tina Gundesen gav status. De er nu klar med database og spørgeskema. Det hele skal finpudses, men er klar til at iværksætte omkring Landsudstillingen og løbe frem til 1. februar med 1. januar som skæringsdato for opgørelsestidspunktet.

Vi drøftede, hvorledes de data, der bliver indsamlet og opdateret i databasen skal håndteres. Spørgeskemaet er indrettet således, at det enkelte medlem skal tage stilling til anvendelse af sine data på følgende måde:

”Må DFfR kontakte dig ved spørgsmål til din race/farvevarietet: Ja eller Nej”

”Må vi videregive dit telefonnummer til interesserede, der søger efter den race/de farver, du avler: Ja, Ja og giv mig besked, når nummeret er videregivet, Nej eller andet”.

Det enkelte medlem har derfor mulighed for at vælge at give samtykke til anvendelse af sine data. Det er således det enkelte medlem, der råder over sine data, og hvilke begrænsninger de eventuelt skal være underlagt.

Databasen er ejet af DFfR og den er til intern brug. Den skal ligge som en selvstændig database på lige fod med medlemsregister, ringregister og den skal sikres med adgangskode og således at kun særligt udpegede medlemmer har adgang til databasen.

De betroede medlemmer skal kunne forespørge i databasen, når nogen ønsker oplysninger om racer eller opdrætter. Her kan der kun oplyses i henhold til det samtykke, som er afgivet i besvarelsen og som spørgeskemaet er indrettet til.

Der skal kunne trækkes statistik og laves analyser til målrettet brug i DFfR's interesse.

Der må aldrig offentliggøres data, der er personhenførbare.

Det er vigtigt, at de enkelte medlemmer føler sig tryk ved at deltage i undersøgelsen, og at deres data er sikret, så de ikke kommer uvedkommende til kundskab.

Det er vigtigt, vi får kommunikeret dette inden undersøgelsen iværksættes.

Pkt. 6. Status - Kommissorium for fremtidig medlemsstruktur og differentierede medlemskaber v/Ole-Bob Nielsen.

Da der var afbud fra Ole-Bob Nielsen, er han efter HB Mødet anmodet om status. Han oplyste, at han er ved at starte projektet op og har kontakt med de andre i gruppen. Han agter at iværksætte nogle undersøgelser, når den nye Facebook gruppen og hjemmeside er i drift.

Pkt. 7. Status - Plan for afvikling af Landsudstillingen herunder fordeling af opgaver og funktioner. Planen blev drøftet og rettet på enkelte punkter.

Willy gjorde opmærksom på, at bestilling af forplejning hos MCH alene foretages af ham, så der er styr på det.

Pkt. 8. Kammeratskabsaften v/Patricia Haynes

Patricia Haynes fremlagde et tilbud fra restaurant ”Den Kinesiske Mur” i Herning. Det blev besluttet at gå med tilbuddet, og hun vil sammen med Willy Littau få annonceret for kammeratskabsaftenen.



Pkt. 9. Eventuelt

Formanden orienterede om, at formanden for DRF havde orienteret om, at Fødevarestyrelsen aktuelt gennemfører kontroller navnlig hos brevueopdrættere med fokus på medicin, men en enkelt racedueopdrætter har også haft kontrol uden anmærkninger.

Jørgen Abrahamsen, formand